
  

 

Verslag van de presentatie van de Omgevingsvisie Milieuvereniging Land van Cuijk 
Plaats:                de Jachthoorn te Sint Hubert
Datum:               30 mei 2022 
Aantal aanwezigen:    107 
 
 
Na een inleiding door Fons van Bommel en Geert Verstegen over de opzet van deze avond en het 
proces van de totstandkoming van deze omgevingsvisie, wordt een door de lokale omroep gemaakte 
video over deze omgevingsvisie getoond (deze is terug te kijken op 
https://www.youtube.com/watch?v=5YPc9j
 
Daarna wordt de Omgevingsvisie Land van Cuijk officieel aangeboden aan wethouders 
van Gaal en Antoinette Maas door de voorzitter van de Mil
Wijnhoven. 
 
Hierna wordt de aanwezigen gevraagd 
Milieuvereniging opgestelde stellingen 
reacties. 
 
Consuminderen is noodzakelijk, maar waar en hoe?
Deze stelling leverde een aantal suggesties op. Zonder uitputtend te zijn:

 Minder de auto gebruiken, meer fietsen

 Alternatief bieden voor houtstook/kachels (stadsverwarming?)

 Producten duurzaam laten produceren en zodanig

 Hergebruik van materialen

 Ecologie centraal i.p.v. economie

 Nadenken over wat je nodig hebt

 Vakantie in eigen land  

Zon- en windenergie: ja, maar waar en hoe?
Zonenergie hoort volgens nagenoeg iedereen
Windenergie dient samen met omwonenden opgewekt te worden.
Iemand vroeg zich af: waarom geen kernenergie? (Omdat dat een dood spoor is, schreef een ander).
 
Winst van zonneparken en windmolens moet deels gebruikt worden om 
te maken voor lage inkomens. 
Deze stelling werd door ieder die reageerde beaamd. Iemand schreef: maar hoe? Een ander: via 
coöperaties. 
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Na een inleiding door Fons van Bommel en Geert Verstegen over de opzet van deze avond en het 
proces van de totstandkoming van deze omgevingsvisie, wordt een door de lokale omroep gemaakte 
video over deze omgevingsvisie getoond (deze is terug te kijken op 
https://www.youtube.com/watch?v=5YPc9j-Tgpo). 

Daarna wordt de Omgevingsvisie Land van Cuijk officieel aangeboden aan wethouders 
Antoinette Maas door de voorzitter van de Milieuvereniging Land van Cuijk Theo 

Hierna wordt de aanwezigen gevraagd een reactie te schrijven op een aantal door de 
stellingen die op grote vellen gedrukt stonden. In het kort waren dit de 

is noodzakelijk, maar waar en hoe? 
Deze stelling leverde een aantal suggesties op. Zonder uitputtend te zijn: 

Minder de auto gebruiken, meer fietsen 

Alternatief bieden voor houtstook/kachels (stadsverwarming?) 

Producten duurzaam laten produceren en zodanig dat ze te repareren zijn

Hergebruik van materialen 

Ecologie centraal i.p.v. economie 

Nadenken over wat je nodig hebt 

en windenergie: ja, maar waar en hoe? 
Zonenergie hoort volgens nagenoeg iedereen op daken opgewekt te worden, en niet op velden.
Windenergie dient samen met omwonenden opgewekt te worden. 
Iemand vroeg zich af: waarom geen kernenergie? (Omdat dat een dood spoor is, schreef een ander).

Winst van zonneparken en windmolens moet deels gebruikt worden om energietransitie betaalbaar 

Deze stelling werd door ieder die reageerde beaamd. Iemand schreef: maar hoe? Een ander: via 
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Iemand vroeg zich af: waarom geen kernenergie? (Omdat dat een dood spoor is, schreef een ander). 

energietransitie betaalbaar 

Deze stelling werd door ieder die reageerde beaamd. Iemand schreef: maar hoe? Een ander: via 



Energietransitie is zo belangrijk dat het ten koste mag gaan van landbouwgrond. 
De meeste mensen die reageerden waren het hier mee eens (in ieder geval ten koste van ‘slechte’ 
landbouwgrond). Iemand vond het onzin, omdat het niets oplost. Een ander reactie: “we moeten 
naar ecologisch verantwoorde landbouw zonder kunstmest en chemicaliën. Hebben we die 
landbouwgrond daar niet voor nodig?” 
 
Biologische boeren krijgen voorrang bij pachtgronden 
Ook met deze stelling waren de meeste mensen die reageerden het eens. Iemand die het hier niet 
mee eens was gaf als argument dat er te weinig biologische bedrijven zijn. Een ander pleitte voor 
(meer) verkooppunten van biologische producten in de gemeente. 
 
Gebruik van bestrijdingsmiddelen bij gemeentelijke pacht verbieden 
Met deze stelling was ieder die reageerde het eens. Sommigen stelden dat dit niet alleen bij pacht 
zou moeten gelden. Iemand schreef dat er wel een goed alternatief moet zijn, en een ander stelde 
voor het gebruik van minder bestrijdingsmiddelen te belonen met lagere pachtprijzen. 
 
De gemeente haalt de omgeploegde bermen en slootkanten terug 
Ook met deze stelling was ieder die reageerde het eens. Enkele suggesties: zaai mooie 
bloemmengsels in (maar voorkom wel ‘kruiskruidproblemen’), en integreer wandelroutes.  
 
Burgers moeten bij de planvorming betrokken worden. Via burgerberaad? 
Hiermee waren de meeste mensen die reageerden het wel mee eens. Iemand vroeg zich af of dit ook 
via een ‘burgermanifest’ zou kunnen, een ander schreef dat burgers niet alleen bij de planvorming, 
maar ook bij de visievorming betrokken moeten worden. Eén iemand schreef: ‘Nee. Het is de kunst 
om mensen aan tafel te krijgen. Als dat uiteindelijk lukt, dan eventueel burgerberaad. De kunst is dan 
de objectiviteit/belangeloosheid te waarborgen.’ Een ander pleitte voor participatie van jonge 
mensen; hun ideeën en opvattingen, energie en creativiteit. 
 
Is een burgerberaad een goede vorm voor burgerparticipatie? Als u gevraagd wordt om zitting te 
nemen in zo’n burgerberaad, gaat u dit dan doen? 
Met het eerste deel van de stelling was nagenoeg iedereen het eens. Zelf zitting nemen wil iedereen 
die reageerde wel, mits het onderwerp hen aanspreekt, en afhankelijk van de selectieprocedure. 
 
Het gemeentebestuur moet de conclusies en aanbevelingen van het burgerberaad overnemen 
Iedereen die reageerde was het hier mee eens, al varieerde het van: “volledig overnemen” tot 
“aantoonbaar meewegen in de besluitvorming”. 
 
Op de kaart waarop de door de Milieuvereniging voorgestelde corridors tussen Peelhorst en 
Maasheggengebied stonden aangegeven schreef iemand dat de uiterwaarden natuur moeten 
worden. Een ander vulde aan dat in het kader van dijkverbetering tussen Lith en Ravenstein dit al het 
geval is, en dat er tussen Ravenstein en Cuijk dus een strook ontbreekt om met het 
Maasheggengebied te verbinden. 
 
Na een korte pauze werd de aanwezigen gevraagd mee te doen aan een korte enquête door via hun 
telefoon te antwoorden. Via mentimeter verschenen de uitslagen direct op een scherm. Ongeveer 60 
aanwezigen deden mee aan de enquête. Gevraagd werd waarom men gestemd had zoals men 
gestemd had, en sommige aanwezigen wilden wel een toelichting geven. De vragen, antwoorden en 
toelichtingen: 
 
LEEFBAARHEID 
De wegberm is niet alleen belangrijk voor verkeersveiligheid, maar ook als leefgebied, schuilplaats en 
verbindingszone voor planten en dieren.   



Eens: 98%  Oneens: 2% 
 
Vuurwerk moet verboden worden. 
    Eens: 75%  Oneens: 25% 
Argumenten eens: fijnstof, bange kinderen en dieren. Argument oneens: niet alle vuurwerk 
verbieden. 
 
Er zijn op dit moment voldoende groene ommetjes vanuit mijn huis. 
    Eens: 67%  Oneens: 33% 
 
ENERGIE 
Welke duurzame energie heeft de voorkeur in het Land van Cuijk 
    Zon: 75%  Wind:   25% 
 
Wat doen we met biomassa 
Omzetten in energie door verbranding: 20% Natuurlijk laten composteren: 80% 
Argument voor natuurlijk composteren: kan CO₂ in de bodem opslaan. 
 
Is kernenergie een duurzame vorm van energie 
    Ja: 44%  Nee:  56% 
 
 
 
NATUUR EN LANBOUW 
Nu is het aan de natuur om uit te breiden 
    Ja: 85%  Nee: 15% 
 
Op gemeentelijke gronden moet de jacht verboden worden 
    Eens: 52%  Oneens: 48% 
 
De boeren kunnen met technische maatregelen de problemen oplossen 
    Eens: 20%  Oneens: 80% 
Iemand antwoordde niet op deze stelling, omdat hij te weinig kennis heeft om dit te kunnen 
beoordelen. 
  
De Maasheggen en de Peelhorst moeten we verbinden 
Is zeer wenselijk: 56%   Zou kunnen: 30% Nee, dat is niet nodig: 14% 
 
BURGERPARTICIPATIE 
Burgers moeten bij de planvorming betrokken worden 
    Eens: 90%  Oneens:  10% 
Iemand maakte de opmerking dat het niet planvorming maar visievorming moet zijn. Visie gaat 
vooraf aan plan. 
 
Een burgerberaad is een goede vorm daarvoor 
    Eens: 82%  Oneens: 18% 
Iemand pleitte voor een deel vaste en een deel variabele deelnemers. Een ander pleitte voor steeds 
andere deelnemers bij verschillende onderwerpen. En een derde pleitte voor een samenstelling van 
de raad met vertegenwoordigers van organisaties en geïnteresseerde burgers. 
 
Het burgerberaad moet zoveel mogelijk representatief zijn voor de burgers van de gemeente 
    Eens: 94%  Oneens: 6% 



 
Het gemeentebestuur moet de conclusie en aanbevelingen van het burgerberaad overnemen 
    Eens: 46%  Oneens: 54% 
Bij eens merkte iemand op: wel vooraf aangeven welk gewicht hieraan wordt toegekend. 
Bij oneens gaf iemand als argument: niet in bevoegdheid van de raad treden. 
 
Als u gevraagd wordt om zitting te nemen in zo’n burgerberaad, gaat u dat doen 
    Ja: 77%  Nee:  23% 
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